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Referat DGI Krocket Årsmøde 2023 
 

Dato og tid D. 28. oktober kl. 9.00-19.30 

Sted: Lillebæltshallerne 

Deltagere; Verner Rønnøw – Midtjylland 

Grethe Buus Poulsen – Midtjylland 

Jørgen Kristiansen – Midtjylland 

Frede Rasmussen – Sydvest 

Christian Jacobsen – Sydvest 

Tonny Brandt Andersen – Sydvest 

Steen S. Hansen – Sydvest 

Hans Peter Petersen – Vestjylland 

Svend Erik Andersen – Nordsjælland 

Dorte Johansen – Storstrømmen 

Jan Demsgaard – Storstrømmen 

Bjarne B. Jørgensen – Fyn 

Annie L. Jørgensen – Fyn 

Vagn Larsen – Midt-og Vestsjælland 

Henry Holm Hansen – Nordjylland 

Carl Christian Olsen – Nordjylland 

Jørgen Hansen – Idrætsledelsen 

Steen Kragh – Idrætsledelsen 

Ingolf Lauridsen – Idrætsledelsen 

Erik Pallesen – Idrætsledelsen 

Robert Sørensen – Idrætsledelsen 

Inviteret af Idrætsledelsen – Karen Damborg 

Dennis Jensen – DGI Administration 

Afbud Vibeke Sønderskov – Nordsjælland 

Carsten Sønderskov – Nordsjælland 

Ingrid Tidemann – Nordsjælland 

Arvid Mærsk – Midt-og Vestsjælland 

Kirsten Pilgaard - Idrætsledelsen 

Materialer Power point 
 

1. Velkomst og sang v. Næstformand Jørgen Hansen. 

Herunder;  

• Valg af dirigent 

• Valg af referent  

• Valg af stemmetællere 

• Præsentation af Idrætsledelsen 

PP. 1-6. Jørgen byder velkommen til Årsmøde 2023 og fortæller om de praktiske 

forhold.  

Der synges; ”Fuglene letter” 

 

Valg af dirigent 

Karen Damborg foreslås og vælges som dirigent uden modkandidater. 

Karen konstaterer, at der er rettidigt indkaldt, og at Årsmødet er i overens-

stemmelse med kommissoriet, samt at Årsmødet derved er beslutningsdyg-

tigt.  

Der er i alt 21 stemmer til rådighed ved afstemning.  

Reglerne for afstemning opridses.  

 

Valg af referent  

Dennis Jensen foreslås og vælges som referent. 

https://mimer.dgi.dk/offentlig/84ce729f187247279ec9acb29a433901
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Valg af stemmetællere 

Følgende foreslås og vælges som stemmetællere; 

Vagn Larsen (Region Øst) 

Frede Rasmussen (Region Syd) 

Hans Peter Petersen (Region Nord) 

 

Præsentation af Idrætsledelsen 

Idrætsledelsen består af følgende medlemmer; 

Ingolf Lauritsen – Vestjylland (Personlig suppleant) 

Erik Pallesen – Sydvest 

Robert Sørensen – Sydvest (Personlig suppleant) 

Jørgen Hansen – Midt-Vestsjælland 

Steen Kragh – Midt-Vestsjælland (Personlig suppleant) 

 

2 Spørgsmål til skriftlige beretninger 

PP. 7-8.  Storstrømmen 

Beretning er taget til efterretning. 

 

Sydvest 

Beretningen er taget til efterretning.  

 

Bornholm 

Beretning er taget til efterretning.  

 

Fyn 

Beretningen er taget til efterretning.  

 

Midtjylland 

Beretning er taget til efterretning 

 

Nordsjælland 

Beretningen tages til efterretning.  

 

Nordjylland 

Beretningen er taget til efterretning. 

  

Vestjylland 

Beretningen er taget til efterretning.  

 

Midt-og Vestsjælland 

Beretningen er taget til efterretning.  

 

Idrætsledelsen 

Beretning er taget til efterretning.  

 

3. Nyt fra landsdelene. 

Alle landsdelene, som har lyst, får mulighed for kort at fortælle om 

et nyt tiltag, initiativ, eller lignende til inspiration for de andre 

landsdele.  

PP. 9.  Storstrømmen: Dorte meddelte at deres formand igennem mange år hav-

de valgt at stoppe og de ikke var lykkes med at finde en ny endnu, så der-

for skulle de have en ekstraordinær idrætskonference, hvor de håbede at 

finde en afløser. 

 

Region Øst: Jørgen fortalte at de i Slagelse havde prøvet at spille speed 

krocket, hvilket var en stor succes og han opfordrede folk til at prøve det. 

https://mimer.dgi.dk/offentlig/e5552cb6003442d79cc0d1f71b69dfc2
https://mimer.dgi.dk/offentlig/23a2db33707642a4be8c7c0b5f1e5b58
https://mimer.dgi.dk/offentlig/074f949fb6484c67b9795138ee755b08
https://mimer.dgi.dk/offentlig/3e08ddc0d22f46d2b8ee0721c1153389
https://mimer.dgi.dk/offentlig/db88fff80e794b3aa059aa3b77b29600
https://mimer.dgi.dk/offentlig/81e9834a62d2472a99ad27c8db4c9904
https://mimer.dgi.dk/offentlig/0a4ce8a0ca194c4f911aadbfe7a54b11
https://mimer.dgi.dk/offentlig/2320f7cb41da469d92bdb0be2c96c9b6
https://mimer.dgi.dk/offentlig/d3b6bb626b8a4124b90bd5e1c8c67344
https://mimer.dgi.dk/offentlig/6e2dd6cb17b04b639974d06753d2eec4
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Reglerne er de samme, det er kun tiden der er anderledes og det er kun 

tidtageren der ved hvor lang tid de spiller. 

Jørgen fortalte at de havde problemer med holdturneringen, de var for få 

og havde foreslået at sammenslå holdturneringen med Nordsjælland og 

Storstrømmen. Nordsjælland havde meldt tilbage at de var interesseret, 

men Storstrømmen var ikke så begejstret for ideen. Dorte slog fast at de 

ikke var afvisende, der var bare udfordringer og så manglede de et konkret 

udspil for hvordan det skulle være. Jørgen fortalte at de havde møde i næ-

ste uge og så ville de komme med et udspil. 

 

Midtjylland: Verner var bekymret for faldende medlemstal og var interes-

seret i nye ideer, så man kunne få flere medlemmer. 

 

Sydvest: Christian fortalte at det var andet år de var med til Skole OL, og 

det var egentlig vældig godt. 6. klasserne var dem de fik mest ud af, de 

ville gerne lære og spille, derimod når man kom højere op i alderen, var der 

andre ting der fyldte. Det er ret krævende at være med til, da man skal 

bruge en hel uges frivilligt arbejde på det. 

 

Fyn: I Svendborg kæmper de med kommunen om at bruge opvisningsba-

nen, da boldklubberne gennem kommunen har forbudt dem at bruge den. 

De har nu skrevet til samtlige udvalgsmedlemmer og sat dem ind i situatio-

nen, at det ikke kan være rigtigt at det er boldklubben der skal bestemme 

det, da de belaster banerne 10 gange så meget som dem. De har i skriven-

de stund fundet ud af at Svendborg Kommune har indgået en stor kontrakt 

med DBU ang. skolefodbold, så det kan være, at det er det der spøger.  

 

 

4. Budgetretningslinjer og kommissorium 

PP. 10. Kort gennemgang af kommissoriets indhold, samt en orientering omkring, 

at det er DGI Vestjyllands bestyrelse, der godkender kommissoriet.  

50 % af landsdelenes overskud deponeres i en udviklingspulje som idræts-

ledelsen varetager. 

De resterende 50 % er disponibel for landsdelene, såfremt der ikke er un-

derskud i udviklingspuljen. 

Opfordring til Idrætsledelsen om at få fjernet den røde del af teksten. 

Idrætsledelsen vil formulere ovenstående og sende til godkendelse i DGI 

Vestjyllands bestyrelse. Herefter lægges godkendt kommissorium og bud-

getretningslinjer på hjemmesiden.  

 

5. Økonomi og budgetter, herunder 

• Idrætsledelsens regnskab 2022 

• Budgetproces for 2023 

PP. 11. Idrætsledelsens regnskab 2023 

Idrætsledelsens estimerede regnskab for 2023 fremlægges. 

 

Robert fremlagde årsagen til sidste års underskud til DM for hold. 

"Den største difference var på moms kr. 14976 (afklaret med DGI i Vings-

ted) og 20 færre tilmeldte (620-410) *20 = kr. 4200. Derudover en diffe-

rence på faktura vedr. kaffe kr. 1080. Og desuden en mindre afvigelse 

vedr. kørsel/ophold m.v. kr.  ca. 1000. hvilket bringer os tæt på under-



Onlig s 

 

 

Side 4 

 

 

skuddet på ca. kr. 22.000" 

Snak om hvordan man kan undgå momsen i de tilbud man indhenter til DM, 

måske man kunne gøres det anderledes og ellers altid få tilbud inkl. moms. 

 

Idrætsledelsen præsenterede et flot regnskab, med et pænt overskud. 

Der stilles spørgsmål til hvorfor Idrætsledelsen skal have sådan et stort 

overskud på DM og at det var for dyrt at deltage. Dennis forklarede at der 

havde været flere deltagere end budgetteret med, hvilket var en stor del af 

det og så manglede man stadig at dække få udgifter endnu på arrangemen-

terne. Dennis slog fast at prisen på Enkeltmands var den samme som sidste 

år og på hold og par var det blevet henholdsvis 80,- og 100,- dyrere end 

sidste år, hvilket var en konstatering af de stigende priser. 

 

Da der flere år i træk har været landsdele som har haft underskud, var der 

en opfordring til Idrætsledelsen om at kontakte de landsdele og få rettet op 

på dette.   

Opfordring til idrætsledelsen om at få retvisende regnskab/tal kvartalsvis, 

da den nuværende månedlige AX balance ikke er retvisende! 

Budgetproces for 2024 

Budgetter for hver landsdel skal udarbejdes. 

Budgetterne skal være Dennis i hænde senest d. 15. november.  

Budgetterne udarbejdes ud denne skabelon.  

 

Udlæg til frivillige (dvs. kørsel, udlæg og andre lignende udgifter) skal være 

indsendt senest d. 2. december for at komme med i dette års regnskab.  

 

 

6. Fælles Idrætsledelse 

PP. 14-18. Karen Damborg præsenterer den gode fortælling. 

Den gode fortælling 
 
Der stilles spørgsmål omkring hvor meget aktivitetsgrupperne skal være 

med til at finansiere til den nye fælles idrætsledelse. Ingenting, da der vil 

blive søgt midler til at starte den op. 

 

Der stilles spørgsmål omkring økonomien fremadrettet. Økonomien forbliver 

den samme som i 2023, dog ved man ikke hvordan den bliver i 2025 end-

nu. 

 

Der udtrykkes bekymring for at den fælles idrætsledelse er blevet presset 

igennem og det er et topstyret projekt. 

 

Kritik af at det kun er de 4 Formænd fra de 4 idrætter der er blevet involve-

ret, det burde have været alle i Idrætsledelserne der skulle have deltaget. 

 

Der udtrykkes begejstring for projektet, da vi vil stå bedre og stærkere i 

DGI. 

 

Karen Damborg tager alle de gode spørgsmål der er kommet, med til deres 

næste møde. 

 

  

6. DGI Krockets Handlingsplan 2024 

https://mimer.dgi.dk/offentlig/1DE92FF3-012
https://mimer.dgi.dk/offentlig/79910679499746748271b4d6dca09a61
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PP. 19. Erik præsenterede handleplanen for 2024, som består af 3 punkter. 

Ny kursusstruktur. 

Fremtidssikring af Danmarksmesterskaberne. 

Rekruttering af nye medlemmer. 

 

Idrætsledelsen er modtagelige for inspiration og gode ideer fra landsdelene. 

 

Forslag fra forsamlingen om at dæmpe kravene til DM, da der så er flere 

der har mulighed for at byde ind. 

 

Forslag om at rykke de kommende Danmarksmesterskaber ud i lokalområ-

derne for at gøre det billigere. 

 

Forslag om at dele holdturneringen op i 2, så M1-M2-A1 og A2 spiller et 

sted og B1-B2 og C1 spiller et andet sted, så skulle man ikke bruge så me-

get plads og det kunne afholdes i lokalområderne. Protest mod dette, da 

det ville ødelægge alt det sociale man havde sammen. 

 

Idrætsledelsen vil tage alle de gode forslag med sig videre i deres arbejde 

med Danmarksmesterskaberne.  

 

 

 

 

6. Ny Kursusstruktur 

PP. 20. Ny Kursusstruktur 

 
Jørgen Hansen fra Idrætsledelsen fremlægger den nye kursusstruktur for 

forsamlingen. 

  

Økonomien omkring kurserne skulle gerne blive billigere. 

Forsamlingen tilslutter sig retningen for den nye kursusstruktur, som 

Idrætsledelsen og tilhørerende arbejdsgruppe derfor arbejder videre med. 

 

Dennis har fundet rette vedkommende til at hjælpe med at lave et flot lay-

out på den nye kursusstruktur, når den er helt færdig. 

 

 

 

 

6. Evaluering af Danmarksmesterskaberne 

PP. 21. Ingolf fra Idrætsledelsen lægger ud med at sige stor tak til alle dem der har 

været involveret i afholdelse af Danmarksmesterskaberne, godt gået alle 

steder. 

 

Der har været et ønske om at forlænge enkeltmandsstævnet fra et 1 dages 

arrangement til et 2 dages arrangement, pga. det kunne være mange kam-

pe at spille på 1 dag. Der blev gjort opmærksom på, at vi faktisk var i gang 

med at lave holdturneringen om til et 1 dages arrangement i stedet for et 2 

dages arrangement pga. økonomien, så vi gik faktisk den anden vej igen 

med dette forslag. Idrætsledelsen vil gendrøfte forslaget internt, inden man 

går videre med det. 

 

Dorte fra Storstrømmen påpegede at der var en dårlig forplejning ved alle 3 

stævner, ringe udvalg og for lidt. Arrangørerne af de pågældende stævner 

var ikke enige i kritikken, da der var masser af mad, dog kunne de gå med 

https://mimer.dgi.dk/offentlig/da23bace571e47c1bc919e0671d70d6e
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til at udvalget ikke var overvældende. 

 

Dorte fra Storstrømmen påpegede at banerne var under niveau, især på 

Bornholm var de i ringe forfatning. Dorte mente at man godt kunne stille 

krav til at banerne var i orden. Nogle svar på det var at store mængder 

regn i Varde, gjorde at banerne ikke var optimale og så dårlige var banerne 

heller ikke på Bornholm, forholdende var ens for alle. 

 

Kritik af at der ikke blev spillet semifinaler og at det ikke blev lagt op, så 

folk kunne se det. Dette blev vedtaget sidste år, så hvorfor overholder man 

det ikke. Ingolf fra Idrætsledelsen forklarede at folk brokkede sig over at 

der var for mange kampe, men Idrætsledelsen tager kritikken med hjem og 

melder ud når den er blevet debatteret i Idrætsledelsen. 

 

Generelt kæmpe ros fra deltagerne til årets arrangører af Danmarksmester-

skaberne. 

 

 

 

6. Medlemstal, Kurser og Arrangementer 

PP. 22-24. Medlemstallet:  

Falder og vi har 178 færre medlemmer i år, hvilket er et procentvist fald på 

6,7 %.   

 

Arrangementer 2023: 

81 stævner i år mod 106 sidste år. 

34 turneringer i år mod 32 sidste år. 

3 kurser i år, hvilket er det samme som sidste år. 

 

Antal deltagere: 

Stævner: 3859 deltagere i år mod 3496 sidste år. 

Turnering: 1445 deltagere i år mod 1432 sidste år. 

Kurser: 42 deltagere mod 45 sidste år. 

 

Ovenstående tal er fra den 20-10-2023 og der kommer løbende meldinger 

ind om både flere arrangementer og deltagere. 

 

 

 

 

6. Værtskab for DM i 2024 og 2025 

PP. 26. DM i 2024 (Allerede offentliggjorte) 

21. september: Enkeltmand i Slagelse (Midt-og Vestsjælland) 

7. september: Par i Ørnhøj (Vestjylland) 

14.-15. september: Hold i Vildbjerg (Midtjylland) 

 

DM i 2025  

20. september: Enkeltmand (Ingen Ansøgere) 

6. september: Par i Vorbasse (Sydvest) 

13.-14. september: Hold Slagelse (Midt-og Vestsjælland) 

 

Tillykke til klubber og landsdelsforeninger med værtskabet! 

 

Der fremsendes en skriftlig bekræftelse til alle klubber.  
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7. Indkomne forslag 

PP. 27-36.  Forslag 1:   DGI Sydvest 
Debat om fordele og ulemper ved at spille med 2 hænder. 

Da forsamlingen ikke ville være med til at stemme for at køllen max måtte 

være 80 cm lang, gik Sydvest med til at slette dette krav inden afstemnin-

gen. 

Afstemning ved håndsoprækning.  

19 stemmer for. 

2 stemmer imod. 

Forslaget er vedtaget. 

  

Forslag 2:  Region Nord          Bilag til forslag 2 
Forslag om ændring af personlig seedning. 

Afstemning ved håndsoprækning. 

12 stemmer for. 

8 stemmer imod. 

1 blank. 

Forslaget er vedtaget. 

 

Forslag 3:  DGI Sydvest 
Forslag til tilføjelse i seedningsreglerne. 

Debat om fordele og ulemper, blandt andet mente man at det var mod-

stridende forslag til forslag 2 fra region nord.  

Afstemning ved håndsoprækning. 

6 stemmer for. 

10 stemmer imod. 

5 blanke. 

Forslaget blev nedstemt. 

 

Forslag 4:   Region Nord       Bilag til forslag 4 
Personlig seedning. 

Man laver en personlig seedning for den enkelte spiller i de rækker som 

spilleren deltager i, dette gøres ved at bruge bogstaverne EPH i stedet for 

afkrydsning og ville gøre det meget nemmere at registrere. Længere debat 

om for og imod, og nogle mente at det ville skabe mere forvirring. 

Afstemning ved håndsoprækning. 

6 stemmer for. 

14 stemmer imod. 

1 blank. 

Forslaget blev nedstemt. 

 

Forslag 5:   Region Øst 
Vedr. reglement for DM i Krocket i par/enkeltmand. 

Hvis der i en given klassifikationsrække er tilmeldt mindre end 4, 

(par/spillere) kan landsledelsen/ turneringsledelsen annullere den givne 

række. evt. tilmeldte vil derefter få refunderet indbetaling. 

Lang snak om at man udelukker nogen og selv om der er få, glæder de sig 

til at deltage alligevel. Snak om at rykke dem op eller eventuelt spille retur-

kampe, så man kunne gennemføre alligevel.  

Afstemning ved håndsoprækning. 

5 stemmer for. 

12 stemmer imod. 

4 blanke. 

Forslaget blev nedstemt. 

 

Forslag 6:   Region Øst  

https://mimer.dgi.dk/offentlig/d6aeaf75d5b140cf84b41c33434a568b
https://mimer.dgi.dk/offentlig/adcc1e88f1c944bab4ffcc64aae68c69
https://mimer.dgi.dk/offentlig/0319a5aeb4d44050a28733dde6cea808
https://mimer.dgi.dk/offentlig/b4a82f9131ed468bae2b7422c79acf7b
https://mimer.dgi.dk/offentlig/5cc2b66f0e184253b77828281d265729
https://mimer.dgi.dk/offentlig/3e3652473a98407a925da22b0f4c6d46
https://mimer.dgi.dk/offentlig/baeaa5ff422d475298aabaadc1d45266
https://mimer.dgi.dk/offentlig/b075c9d966754dc390ef8718f084858c
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Vedr. Klassifikationsliste: 

Til par/hold turnering er der den regel, at man samlet i en given række må 

have et max. antal point, og forslaget går ud på at man ændrer max med 

min. antal point. Region Øst mener at dette vil styrke lavere rækker og give 

teoretisk bedre kampe.  

Afstemning ved håndsoprækning. 

3 stemmer for. 

15 stemmer imod. 

3 blanke. 

Forslaget blev nedstemt. 

 

Forslag 7:   Storstrømmen 
Forslag om at taber dømme en der kommer 10 min eller mere for sent til 

kamp. Der har været et eksempel på, at der er en der har stået og ventet i 

silende regnvejr i 45 min og det er ikke acceptabelt. 

Man blev hurtigt enige om at stævneledelsen kunne klare denne opgave, og 

derfor blev der ingen afstemning. 

 

Forslag 8:   Midtjylland 
Hvad er begrundelsen for, at Par, ikke må sætte reserve ind, men hold ger-

ne må sætte reserve ind? Ingolf fra Idrætsledelsen sagde at det var fordi at 

i hold gik det ud over 3 spillere og det var mange det gik ud over og i par 

var det kun 1 det gik ud over. 

Dette var svar nok, og forslaget trækkes tilbage. 

  

 

8. Eventuelt 

PP. 37. Debat omkring at Kirsten Pilgaard er stoppet som formand i Idrætsledelsen 

og der pt. ikke er fundet en erstatning. Ingolf Lauridsen træder til i hendes 

sted, som hendes suppleant. Der arbejdes på højtryk i region nord, så man 

hurtigst muligt kan præsentere en ny.  

 

Erik fortalte at de i Sydvest også skulle have et regionsmøde, da de også 

skulle have valg hurtigst muligt. 

 

Frede fra Sydvest havde forhørt sig i DGI angående om at linke til hjemme-

sider og havde fået negativt svar. Dette havde han forventet, da DGI ikke 

var særlig samarbejdsvillige på dette område. 

 

Opfordring til at bruge Facebook noget mere ude i regionerne, da det er en 

perfekt mulighed for at reklamere for vores målgruppe. 

 

Instruktørlisten er i gang med at blive opdateret. 

 

9.  Afslutning  

PP. 38-39. Karen Damborg erklærer mødet for lukket og dagsordenen for udtømt.  

 

Jørgen takker Karen for en flot indsats, som dirigent, og erkendtlighed 

overrækkes. 

 

Jørgen takker Kirsten for et fremragende stykke arbejde i Idrætsledelsen og 

hun vil blive savnet.  

 

Der synges afslutningsvist ” At samles, Skilles ad ” 

 

 

https://mimer.dgi.dk/offentlig/6ec342e5d7fe4ea5953e0f18d3aa31cb
https://mimer.dgi.dk/offentlig/be64354285884accac32389aecebddea

